
Protokół Nr 16/16 

Posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego, które odbyło się 29 kwietnia 2016 roku w sali konferencyjnej nr 204 
budynku administracyjnego Świętokrzyskiego Centrum Onkologii w Kielcach, w godzinach 
10.00 – 11.20. 

Obrady prowadził dr Grzegorz Świercz – Przewodniczący Komisji. 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi zał. 1 do protokołu. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone zgodnie  
z listami obecności stanowiącymi zał. 2 i 3 do protokołu. 

Komisja jednogłośnie przyjęła do realizacji poniższy porządek obrad: 

1) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu rozwoju bazy 

sportowej na 2016 r. i lata następne w województwie świętokrzyskim”. 

2) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie instytucji 
kultury Muzeum Regionalne w Wiślicy. 

3) Sprawy różne 

Projekty uchwał stanowią załącznik do akt XXII sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. 
 
Przebieg posiedzenia: 
 

Ad. 1. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu rozwoju bazy sportowej 

na 2016 r. i lata następne w województwie świętokrzyskim” 

 

Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – Jacek 
Kowalczyk zreferował temat zgodnie z uzasadnieniem do uchwały.  

Zaznaczył, że w tym roku budżet jest znacznie okrojony i trzeba było zmniejszyć procent 

dofinansowania. Ma nadzieję, że uda się zrealizować wszystkie inwestycje, nawet te, które 

obecnie są na liście rezerwowej, ponieważ zazwyczaj kwoty kosztorysów są znacznie 

zawyżone w stosunku do końcowych, osiągniętych w przetargach. Jeśli tak się stanie, to 

zarezerwowane kwoty nadliczbowe będzie można przeznaczyć na pozostałe inwestycje. 

Gminy otrzymują dofinansowanie procentowo (25, 37,9 i 53,1%) według współczynnika 

zamożności ustanowionego przez ministerstwo. 

Żaden wniosek nie został odrzucony, niektóre mają być poprawione. 

  

W dyskusji uczestniczyli: Tadeusz Kowalczyk, Jacek Kowalczyk, Izydor Grabowski, Grzegorz 

Świercz. 

Radni dopytywali o inwestycje ze swojej okolicy, dziwili się rozbieżnościom pomiędzy 

kosztorysami, a kwotami w przetargach. 

 

Głosowanie – projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. (opinia stanowi 

zał. nr. 4) 

 

 



Ad. 2. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie instytucji kultury 

Muzeum Regionalne w Wiślicy. 

 

Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – Jacek 
Kowalczyk zreferował temat zgodnie z uzasadnieniem do uchwały.  

Zgodnie z ustawą samorząd Gminy Wiślica podjął uchwałę o przejęciu Muzeum 

Regionalnego przez województwo. Po przejęciu planowane jest włączenie muzeum  

w Wiślicy do Muzeum Narodowego w Kielcach. 

Procedura przejęcia rozpocznie się po skierowaniu do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego podpisanej umowy pomiędzy Gminą Wiślica, a Województwem 

Świętokrzyskim. Do tego potrzebna jest uchwała sejmiku wyrażająca zgodę na przejęcie. 

Koszty są wysokie, w tej chwili samorząd przeznacza na utrzymanie muzeum około  

30-50 tys zł rocznie. Potrzeba jest około dziesięć razy tyle. 

 

W dyskusji uczestniczyli: Marek Strzała, Jacek Kowalczyk, Tadeusz Kowalczyk, Grzegorz 

Świercz, Andrzej Pruś. 

Radni przyglądali się umowie, jaka ma być zawarta, dopytywali o kwestie formalne, chcieli 

uściślenia niektórych punktów.  

 

Głosowanie – projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. (opinia stanowi 

zał. 5) 

 

Ad. 3. 

Sprawy różne. 

 

3.1.  

Wpłynęło do Przewodniczącego Komisji pismo Dyrektora Muzeum Okręgowego  

w Sandomierzu w którym zawarte jest podziękowanie za zainteresowanie oraz udzielone 

wsparcie Komisji ww. Muzeum. 

Przewodniczący Komisji – dr Grzegorz Świercz pokrótce zapoznał Radnych z jego 

treścią. 

 

Pismo stanowi zał. 6 do protokołu. 

 

3.2. 

Wpłynęło do Przewodniczącego Sejmiku pismo z prośbą o wytypowanie przedstawiciela 

Samorządu Województwa Świętokrzyskiego do Rady Muzealnej działającej przy Muzeum 

Okręgowym  

w Sandomierzu. Pismo to zostało skierowane do Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. 

 

Przewodniczący Komisji – dr Grzegorz Świercz zwrócił się do członków Komisji  

o zaproponowanie kandydata do Rady Muzeum. 

 

Radny Marek Strzała zgłosił kandydaturę Grzegorza Sochy. 

Radny socha wyraził zgodę na kandydowanie. 

Więcej propozycji nie zgłoszono. 



 

Głosowanie – jednogłośnie za. 

 

Przedstawicielem Samorządu Województwa Świętokrzyskiego do Rady Muzealnej 

działającej przy Muzeum Okręgowym w Sandomierzu został Radny Grzegorz Socha. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

 

         Przewodniczący Komisji 

 

 

          dr Grzegorz Świercz 

 

 

 

Protokół sporządziła  

Daria Biskup-Kozik 


